
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 12. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 175
Forslag til lov om ændring af lov om realkreditlån og realkreditobligationer m.v., lov om
finansiel virksomhed og lov om et skibsfinansieringsinstitut. (Gennemførelse af direktiv
om udstedelse af og offentligt tilsyn med dækkede obligationer og fastsættelse af over-
dækningskrav m.v. på baggrund af kapitalkravsforordningen (CRR)).
Af erhvervsministeren (Simon Kollerup)

Spørgsmål 2
Afskaffelsen af genanskaffelsesværdien som værdiansættelsesmetode og overgangen til
markedsværdien har særlig betydning for specialiserede industriejendomme. Er ministe-
ren enig i, at det den nye værdiansættelsesmetode vil give lavere værdier på papiret,
selv om det underliggende aktiv er det samme som i dag, og vil ministeren give tilsagn
om, at der skal findes en løsning, der sikrer, at værdiansættelse af specialiserede indu-
striejendomme også fremadrettet er operationel inden for rammerne af markedsværdi på
europæisk plan, og at det ikke bliver meget dyrere at belåne denne type ejendomme
fremover?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Heidi Bank (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Heidi.Bank@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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